

EL CORREO DEL ATLANTICO

SEMENARIO DE INTERESES LOCALES

DIRECTOR:
Ricardo Villafranca
Apt. 956 - San José

Número 5

7 de Maya de 1949

Año 1

LIMON
COSTA RICA



Nuevamente se entrevistaron con el Pdte. Figueres los Exportadores de Banano de la Zona Atlántica

Desean discutir y tratar con el Sr. Figueres los proyectos por ellos formulados para contrataciones bananeras. Esta entrevista se verificará uno de estos días.

Los exportadores de banano de la zona atlántica han venido realizando una serie de gestiones relacionadas con sus actividades, muy especialmente en lo concerniente a contrataciones bananeras con los productores.

Hace algún tiempo se reunieron con el señor Presidente de la Junta de Gobierno y le expusieron su verdadera situación y todas aquellas limitaciones

Pasa a la página 3

En qué paró la Junta Liquidadora del Cacao?

Se dice en el público que ciertos elementos hacen labor obstruccionista y que se pretenden sabotear el proyecto.

Los productores del Cacao se preguntan, en qué paró la Junta Liquidadora del Cacao?

Se sabe de una Comisión redactora del proyecto que se enviaría al Ministerio respectivo, compuesta por los señores Mariano Zúñiga, Alvaro Rossi, Lic. Desanti, Rafael de la Peña y Hernán Gorrón.

Se dice en el público que ciertos elementos (precisamente no los productores) hacen labor obstruccionista y tratan de sabotear el proyecto.

No creemos que los exportadores serios se opongan a la creación de la Junta que les servirá a ellos mismos de garantía en sus transacciones. Al contrario, algunos de ellos nos han manifestado su aprobación y deseo de que se lleve a la práctica.

En nombre de los productores de cacao, encarecemos a la Comisión para que se interesen en la emisión del Decreto Ley respectivo a la mayor brevedad. Esto es, si ya tienen ellos su proyecto elaborado.

Elecciones Municipales

Se planea para un día de éstos una reunión de dirigentes locales.

Es hora de ir pensando ya en las personas que han de integrar el nuevo Concejo Municipal que se elegirá este año.

Se barajarán varios nombres. Pero no queremos todavía darlos a la publicidad, no se vaya a creer que estamos haciendo propaganda a determinado sector político.

Se planea, para un día de éstos, una reunión de dirigentes locales, que no son precisamente los que están hoy en un candelero, con el objeto de organizar trabajos.

De esta reunión prometemos amplia información a nuestros lectores.

NUEVOS MERCADOS PARA LA COPRA

El Consejo Nacional de Producción controlará la Copra del país y la que se importe.

El Consejo Nacional de Producción, a solicitud de los industriales que emplean la copra como materia prima, ha resuelto asumir el control total de ese producto, adquiriendo la producción nacional y las cantidades que se importen.

Se elaborará en aceites que el Consejo venderá a los fabricantes de jabones en el país, a precios bajos.

Los afrechos de copra se convertirán en concentrados para alimentos de ganados, especialmente de los productores de leche.

La noticia debe tener mucha importancia para los productores de cocos de nuestra provincia.

Don EDMUNDO TAYLOR

De acuerdo con nuestro artículo sobre el Instituto de Ciencias de Agrícolas de Turrialba

Es para nosotros un gran placer y un honor público, la carta que recibimos de don Edmundo Taylor, uno de los ciudadanos mejor capacitados en nuestra provincia para opinar en asuntos agrícolas, dada su larga experiencia y conocimientos prácticos en la materia.

La carta dice así:

Limón, 2 de mayo de 1949.

Señor don Ricardo Villafranca
Apartado 956, San José.

Me refiero a su artículo en «El Correo del Atlántico» del 30 de abril de 1949, referente a las labores del Instituto de Ciencias Agrícolas de Turrialba.

El Instituto no ha comprado la finca La Lola, apenas tienen una pequeña parte arrendada. Apartándose de esto estoy de un todo en acuerdo con sus ideas, no solamente en lo que se refiere al Instituto, sino también a las labores de la Stica.

Haciendo excepción a la Seccadora de Maíz, etc., en Guácimo, ninguna institución se ha preocupado por la Agricultura en la Provincia de Limón.

De nada nos sirve la experiencia en el Pacífico, pues son zonas distintas una de la otra.

Atentamente,

Edmundo Taylor

INAUGURACION

Del Campamento de la Tropa de la Virgen de los Angeles.

La Tropa de la Virgen de los Angeles No. 4, llevó a cabo con toda solemnidad su Campamento de inauguración el día 23 de abril próximo pasado, aprovechando el día de San Jorge, Patrón de los Boy Scouts.

El campamento tuvo lugar en el primer campo de aterrizaje, se levantó el Campamento en un lugar cerca, con el fin de que los padres de los muchachos tuvieran la oportunidad de visitarlos y se dieran cuenta de la labor seria e instructiva en que trabaja la Tropa, poniendo en práctica los más altos ideales Scouts, sobre la fraternidad

Pasa a la página 2

El Bufete Del Barco & Desanti

Abogados y Notarios

Aviso a sus amigos que el Licenciado Desanti seguirá atendiendo asuntos profesionales en esta ciudad todas las semanas de sábado a lunes inclusive.

Attorneys Del Barco and Desanti use this medium to advise their clients and friends that Attorney Desanti will continue his professional practice in this city, weekly from Monday to Saturday.

Limon, April 1949.

Fiesta en el Cuerpo de Bomberos de Limón

Hablaron el Doctor Cuevillas, el Capitán Alvarado y don Fidel Tristán

El sábado 30 de abril de 1949 a las 9 de la noche, se celebró en esta ciudad la Fiesta tradicional del Cuerpo de Bomberos de Limón. Como un preliminar a esta celebración, los Bomberos llevaron a cabo una brillante maniobra en honor a los señores Directores, Gerentes y altos empleados del Instituto Nacional de Seguros, quienes quedaron sumamente complacidos con los ejercicios que presenciaron.

Antes de iniciarse la fiesta, el Capitán de Bomberos de Limón, don Noé Alvarado, hizo ofrecimiento de ella a los asistentes, pronunciando un elocuente discurso y solicitando en forma pública a los señores Directores y Gerentes, llevar a cabo el Congreso de Bomberos que habrá de celebrarse cada año en San José con asistencia de delegaciones de todos los Cuerpos de Bomberos de Costa Rica, sugiriendo a la vez levantar un monumento al Bombero, ya que en acción han perecido algunos de ellos.

Seguidamente hizo uso de la palabra el distinguido Galeno Dr. Hilario Cuevillas, quien des-

pués de elogiar la labor llevada cabo por los Bomberos de Limón durante las emergencias pasadas, pidió le fuera conferida al Cuerpo de Bomberos de Limón, la Medalla del Mérito, que fué creada con el propósito de premiar la acción más sobresaliente en el año por cualquier ciudadano Limonense.

Al finalizar el Dr. Cuevillas, tomó la palabra el señor SubGerente del Instituto Nacional de Seguros, don Fidel Tristán, quien también hizo elogios de los bomberos de Limón, refiriéndose especialmente a la maniobra que momentos antes presenciara. Como Jefe Superior que es del Cuerpo de Bomberos de Costa Rica, confirió el grado de Capitán al Teniente señor Heliodoro Andrés Herrera, nombrándolo a la vez primer Jefe del Cuerpo de Bomberos Voluntarios de Limón. El Capitán Andrés agradeció el nombramiento, aceptando el cargo con beneplácito.

Actó continuo, se procedió a la entrega de diplomas, barras y estrellas a los bomberos, labor llevada a cabo por la distinguida dama doña Amalia de

Inauguración del Camp...

Viene de la página 1

Scout en su más alto grado.

Un variado programa se llevó a cabo, juegos, instrucción, fogata, etc. El domingo se celebró a las 6.30 a m, con toda solemnidad la Santa Misa, oficiada por el Capellán de las Tropas Scouts de esta ciudad, el Rev. Pdo. Roberto Evans. Este acto fué solemne, grandioso, dado el lugar y ambiente en que se llevó a cabo, un altar rústico, hecho por los muchachos, en campo abierto y un día lleno de luz y color. Acto seguido de la Santa Misa, el Capellán bendijo los pañuelos y los impuso a los muchachos bajo juramento, quedando en esta forma establecida oficialmente nuestra naciente Tropa No. 4. Entre otros actos sobresalientes se destacaron por su significado y seriedad la juramentación de los Guías de Patrullas y entrega oficial de Bandines y Patrullas a sus respectivos Guías.

A las 2 p. m. se levantó el Campamento, terminada nuestra gran jornada Scout con los honores a nuestra querida y Gloriosa Bandera y dando gracias a Dios por el feliz término de nuestro Campamento.

Adelante Tropa 4, adelante Juventud Scout limonense, luchemos por nuestra gran idea Scout, ayudemos a levantar una juventud sana, física y moralmente, cumplamos fielmente nuestra LEY y nuestra PROMESA.

Salud y Buena Caza.

«ORION»

ACLARACION:

En una publicación que apareció en nuestro número anterior, refiriéndonos a la construcción de un edificio para el Colegio de Segunda Enseñanza, dijimos que podría pensarse en el lote propiedad de la Junta de Educación que colinda con la Fábrica de Hielo de los señores Garrón y con la residencia del Lic. Del Barco.

Mejor informados, debemos rectificar que tal lote es de propiedad de los señores Garrón, a quienes pedimos excusas por el error cometido.

AVISO

MARCO A. BALDIOCEDA

Contador Público Autorizado

APARTADO 52

LIMON, COSTA RICA

Oficina: Bufete Del Barco y Desanti

AVISO

Rossi y la Madrina de los Bomberos, Srta. Margarita Rojas.

Al ser las once de la noche, se inició el baile con una mag-

nífica orquesta de San José y durante seis horas continuas hubo alegría, complacencia y magnífico servicio de licor y deliciosas bocas.

Un gran 1949 oportunidad para adquirir los servicios competentes de confianza y de muy larga experiencia

Señor GEORGE LAZARUS D.

Como administrador de propiedades en la provincia de Limón
Se habla español e inglés

Dirección Postal: - APARTADO 449 - Limón

No olvide que los éxitos comerciales dependen del funcionario

BROWNE Y ABRAHAMS

Mercaderías en general

Apartado 362

Limón, Costa Rica

VENTA AL POR MAYOR Y AL DETALLE

EDITORIAL

Un Diputado menos para Limón

El lunes pasado aprobó la Constituyente una moción para restablecer la distribución provincial de diputados existentes en el año 1945.

De esta manera, la provincia de Limón que había ganado un diputado más, en aquella época, lo pierde ahora, quedando de nuevo reducida su representación a dos congresistas.

Desde el año 45 disfrutamos de tres diputados, y puede asegurarse que sólo uno de ellos se preocupó por el progreso, sino de la provincia, por lo menos por el de su cabecera.

Los hechos demuestran que es preferible un representante bueno, que tres malos. Si las maquinaciones políticas de la Constituyente nos restan un diputado; es asunto nuestro, equilibrar la representación limonense, llevando al próximo Congreso dos ciudadanos activos, enérgicos y progresistas, de modo que si perdemos un voto, ganemos dos veces.

Pero que estos dos diputados sean el exponente del sentir popular de la provincia y No de sólo la ciudad limonense.

Gran Baratillo

— EN LA —

Tienda HOLLYWOOD

— DE —

SALOMON BERENZON

**Big Bargain Sale
at HOLLYWOOD STORE**

Personal importante del Instituto de Seguros, nos visita.

La semana pasada tuvimos el honor de saludar en nuestro puerto a varios destacados elementos del personal del Instituto de Seguros de San José. Entre ellos vimos a los señores Lara, Goigoechea, Laporte y otros

más cuyos nombres no recordamos.

Después de asistir al Baile que se celebró en el Cuerpo de Bomberos, regresaron a la capital, al parecer muy satisfechos de las atenciones que se les dispensaron.

NOTAS DE SIQUIRRES

**LUZ ELECTRICA
PARA LA POBLACION**

El lunes 2 de los corrientes, se reunió extraordinariamente el Concejo Municipal junto con la Junta Progresista para resolver el importantísimo asunto de la luz eléctrica de este lugar, ya que el motor está en condiciones de prestar servicios, gracias a la cooperación del gobierno. Se resolvió pedir al Sr. Ministro de Obras Públicas don Francisco Orlich, un ingeniero electricista para que venga a dar el paso final, que es poner el alumbrado, ya que la Municipalidad cuenta con fondos suficientes para cubrir estos gastos. Mucho éxito les deseamos.

**DESPEDIDA
DE MONSEÑOR**

A su paso por este lugar fué recibido por el Padre Drexler, un grupo de amigos y los niños de la escuela, éstos agitando banderillas amarillas y blanco. Todos lo esperaban para despedirlo; fué un momento solemne, arrodillados, recibieron la bendición del querido Obispo que partía para otras tierras.

DEPORTES

El domingo fuimos visitados por los equipos de fútbol de Manila y Río Jiménez, que tuvieron un interesante encuentro ganando Manila por 5 a 3. Luego jugaron los poderosos equipos: Atlético de Bataan y el Atlas de esta localidad, ganando el Atlas por 4 a 3, cuando los visitantes se retiraron de la cancha al verse vencidos, diez minutos antes de finalizar el partido. Este juego fué de-

dicado al caballero don Celim Villalobos, quien obsequió a los jugadores con un brindis.

Nuevamen...

Viene de la página 1

nes a que se veían sometidos. El señor Figueres les ofreció ayudar en sus serios problemas. Ahora hemos sabido que por medio de su Representante don Teodoro Quirós Castro han solicitado una nueva audiencia con el señor Figueres. Quieren exponerle al señor Presidente otra serie de problemas creados, como también discutir con él los proyectos que han elaborado sobre contrataciones bananeras.

Es muy posible que de estas reuniones se logre algo definitivo y que se relaciona con los productores de banano, que a la vez se han quejado en otras oportunidades de también graves problemas que confrontan. Para la zona atlántica tiene especial importancia el arreglo a que se llegue, pues es sabido que aún quedan muchos productores de banano, producción de la cual dependen.

**La Nueva Imagen de
Jesús Resucitado**

El domingo de Pascua de Resurrección a las 5.30, antes de la Misa Pontifical se bendijo una nueva Imagen del Resucitado, una Obra verdaderamente artística del Escultor nacional don Manuel Zúñiga R. de San Pedro de Montes de Oca, al que debemos felicitar por su obra.

La Imagen fué hecha por iniciativa de varios caballeros,
Pasa a la Página 4

DOCTOR MIGUEL S. DEJUK

Physician & Surgeon

Tulane University at New Orleans, LA United States of America. — Has transferred his Office to

50 Yards North of the San Jose Post Office

Hours of Consultation: 11 - 12 a. m. & 2 - 5 p. m.

Office: telephone J-6181 — Residence: telephone 4483

A la orden de los Planteles Escolares gran cantidad de árboles

Siendo este mes en el que se celebra la Fiesta del Arbol, el Ministerio de Agricultura, en colaboración con la STICA distribuirá numerosos árboles y arbustos para que sean sembrados en esos actos.

Con el objeto de contribuir a que se celebre en una forma práctica y realmente constructiva la semana del Arbol, el Ministerio de Agricultura, con la colaboración de la STICA, ha dispuesto poner a la orden de los planteles de enseñanza del país algunas cantidades de árboles y arbustos para que sean plantados en sitios públicos especialmente. El Departamento Forestal del Ministerio de Agricultura quiere darle toda la importancia que debe dársele a la siembra de árboles, especialmente en las márgenes de los ríos y quebradas, así como en los parajes de las montañas.

En cuanto a la STICA, esta organización cooperativa que tan excelentes esfuerzos en pro del mejoramiento de la educa-

ción pública viene realizando, ha venido haciendo una campaña divulgativa de la necesidad de reforestar lo más posible el territorio del país.

Ultimamente se hizo la importación de millares de semillas de cacao, con procedencia de viveros guatemaltecos para ponerlos a la disposición de los hacendados y de quienes tengan interés en cooperar en la tarea de reforestación.

Sugerimos a los señores maestros de escuela y Profesores del Colegio que para celebrar debidamente la Fiesta del Arbol, se pidan al Ministerio de Agricultura una cantidad de arbolitos apropiados para nuestro clima y se siembren alrededor de una o ambas plazas: la del centro y la deportiva.

LIMON APARTADO 430

LIMON POST BOX 430

MARIA G. DE LEON

Se compra COCOS, CACAO y COPRA

Los mejores precios de plaza

— Consulte antes de vender —

We buy cocoanuts - Copra and cocoaThe best prices paid. Consult us before you sell.
We do all kind of businessSituatēd between Mr. Phillip Booth's Bakery and
Panadería Costarricense

La Nueva Ima...

Viene de la página 3

encabezada por don Fulgencio Campos, quien con su conocido entusiasmo, recolectó la suma de ₡ 2,253.00, de los cuales se pagaron ₡ 1,788.00, el resto se entregó para gastos de culto y para la reparación hecha en la fachada de la Iglesia.

El señor Obispo agradece de corazón a todos los que han contribuido para la Imagen e igualmente se siente satisfecho de la concurrencia de los fieles a la Misa y Procesión del domingo de Resurrección.

EL CORREO DEL ATLANTICO - Limón, C. R.
SEMENARIO DE INTERESES LOCALES

PLENTY OF REASONS!!

Why more and more people are buying their food, hardware, plumbing accessories and electrical supplies in

≡ LA PROVEEDORA ≡

Compare these prices and then you will know why it pays to buy in "La Proveedora"

Vencedor Oil	₡ 3.90 bot.	Black Beans	₡ 0.50 lb.	Grape Nuts	₡ 1.60	Evap. Milk, large	₡ 1.20
White Starch	0.60 lb.	Klim, 1 lb. tin	4.70	Sanitone Heal th Soap	0.80	Pablum	2.05
Rice	0.60 lb.	Dextro-Malto	4.60	Camay Soap	1.00	Pabena	2.05
Indu Blue	0.10 ea.	Dry Yeast	0.45 oz.	Island Palm Soap	0.85	Tea Balls	0.10
Kerosene	0.45 bot.	Big Oval Sardines	2.50	Jell-O	1.00	Sand Paper	0.15
Red Beans	0.55 lb.	Flour	0.50 lb.	Tabasco Lizano	0.80	Kraft Powdered Milk	4.30

And this isn't all. Visit our hardware department for savings on hinges, hasps, padlocks, nails (₡ 1.40 lb.), carpenters tools, window glass, mirrors, screws, bolts, etc.

And if you are going to paint, don't forget our complete line of paints, enamels, varnish, turpentine, linseed oil, and brushes at the lowest prices quality considered.

And if you live on the «Line» remember our specialty is packing and despatching orders from Limon to Turrialba

For «good things to eat», for prompt, courteous service, try

LA PROVEEDORA PUERTO LIMON

THE ATLANTIC POST

WEEKLY WORK OF LOCAL INTEREST

Editor:
JOS. A. THOMAS

Number 5

May 7, 1949

Year 1

Post Office
Box 199 - Limon

OUR TASK

FROM OUR DESK

BY THE EDITOR

Keeping to our announcement of last week, we treat below on the matter of the new purchasers of houses and in some of which tenants have been residing for many years. We are not skilled in legal science, but with a grain of common sense we advance the fact that when one purchases such houses with occupants, he or she automatically took over the understood rental contract between the occupants and the original owners. Mark' he did not buy an empty house. To be free of responsibility for the tenants, it would be necessary for the former owner or collector to dismiss the tenants and deliver the empty building, therefore, in absence of that the new owner should not be legally permitted to use spurious methods to get rid of the occupants, particularly such ones who are not financially capable to meet the outrageous increase in the rental rate. It is all well to remain if the increase is forthcoming, but on the protest of the occupant the owner throws out another subtle web to dine upon the tenant; that is; he requires the accommodations for himself; that is accepted and out goes the occupant.

We opine that a veracity of such judical claim would disclose that to be a popular formula. It seem very inconsistent with sound reason that an owner would establish a family residence, no doubt in the name of one of the members of his family on the lower floor of his house and at the same time demanding the disoccupancy of the upper floor of the same building. The law protecting the landlord should also protect the tenants. Quite true he is the possessor of the property, but such possession should not give way to slickness to the discomfort of the occupants.

In The Basket of The Week

We are not here to play, to dream to drift
 We have work to do and loads to lift
 Shun not the struggle - face it with earnestness
 It is God's gift for the life we possess.

Culled from the cacao information bulletin

We read interestingly the report of Mr. F. Bowman, the Chief of the Cacao Center at Turrialba, in relation with his two weeks' visit to the Gold Coast late in last year. The Chief had the opportunity to had inspected some of the cacao producing areas of the Eastern Province and in union with the staff of the West African Cacao Research Institute, discussions were effected on the research work done at Tafo. By the tenor of Mr. Bowman's comments, it is apparent he was not impressed by the general appearance of a Gold Coast cacao farm and among other things he mentioned:

The trees are not in rows; they are thickly planted and are never pruned. The planting system is usually about as follows: a section of forest or second growth is selected as the site, and a few of the larger trees are felled to admit some sunlight. The bush is partly slashed out to afford room to work,

and seeds are planted in groups of three at intervals of 1½ to 3 feet. No liming or uniformity of interval is attempted. Shallow depressions are made by lifting a sliver of top soil with a machete; the seeds are dropped in, and the soil replaced to cover them to a depth of about ½ to 1 inch. No more cultivation is done until bush and cacao seedlings have formed a solid mat about 3 feet high. Then a light slashing of the bush and thinning of the weaker cacao plants leaves a mat of young trees with a population of 1,500 to 2,500 per acre. When these trees reach a height of 5 or 6 feet, a second thinning reduces the population to 1,000 to 1,200 per acre.

Under this cultural system a cacao tree produces a jorquette at a high level, usually 6 to 8 feet, and almost immediately a new chupon is produced that continues the vertical growth and suppresses the normal size

See page 8

Duncan's Furniture

&

SOUVENIRS

OUR DUTIES. AS WE SEE THEM

Have always been to keep in stock the best and most up-to-date styles of

**HOUSE HOLD FURNITURE
CARDS AND SOUVENIRS**

For an occasions

Baby strollers · Oil stoves · Toilet articles
and assortment of thread

What you do not see on display - Please ask us

Centrally located in front of Avelin de la Peña & Cia.
Store.

ST. MARK'S CHURCH

LIMON, COSTA RICA

The church is the pillar
and the ground of the truth

SERVICES:

SUNDAYS: 5:30 a. m. Solemn Holy Eucharist, Sermon
 7:30 a. m. Choral Holy Eucharist
 3:00 p. m. Sunday School
 7:00 p. m. Solemn Evensong, Sermon.

WEEKDAYS: Wednesday, Friday, Holy Days 6:00 a. m.
 Monday, Wednesday, Friday 7:00 p. m.
 Saturday: Confession 4:00 - 5:00 p. m.

— See Weekly Parish Bulletin for other Announcements —

La Cía. Agrícola Expendedora, S. A.

Ruega a los bananeros de Línea Vieja:

Que en virtud de las exigencias del mercado norteamericano en cuanto a la calidad del banano, nos es indispensable la cooperación íntegra en cuanto al buen manejo de la fruta y al grado que se pide en los avisos. Esta cooperación muy sencilla y fácil de dar, significará para el productor posibilidades más amplias de ayuda para nuevas siembras.

Notice to the Banana Cultivators on the Old Line

In view of the fact the North American Markets are exacting on the quality of the banana, it is necessary for us to cooperate in every respect to secure the best grade of fruit when notices are sent out. This cooperation is very simple, and can be easily given and will signify for the producers more ample possibilities of help for new plantings.

The population of colour on the Atlantic Zone

— Continued from last issue —

THE NEGRO CONQUERED

As mentioned in the previous issue, when the West Indian workmen arrived on this zone, they were confronted with conditions which they had not even dreamed about; there were swamps, quagmires, diseases, sickness in all its forms, hardships, privations, ferocious and savage beasts and a multiplicity of difficulties. Notwithstanding these unpleasant conditions, the blackmen conquered and comparatively with a very low death rate.

THEIR CONTRIBUTIONS

Other than their labours on the construction of the railroad, they hewed the forests and converted them into lucrative banana and other plantations

for the United Fruit Company and others who were engaged in that line of business. They loaded the ships which took away the products of Costa Rica to foreign markets and in turn brought money into the National Treasury. These are not all. The negroes not being accustomed to feed generally on flour, rice and other such light food, (if we borrow their own expression) they soon started at their spare time or sacrificed rest periods and set to the cultivation of almost every tropical growing foodstuffs; sowed also citrus seeds mangoes, etc. to augment the then existed groves of guava, lime and tamarine. These products did not only supply their own wants, but became choised and flavoured delica-

cies for others. They are due credit also for live stock rearing by the importation of pedigree stock from Jamaica and other neighbouring countries. By their small beginnings came into being remarkable marketing and greatly reduced. Importation of first line necessities. It would not be amiss to state that the foundation laid by these foreigners in latter years became educative mediums for those who took to the cultivation of ground foods. Every section from the city of Limon to Guapiles where the people of colour were em-

ployed they settled themselves with comfortable minds; not like the Israelites of sacred memory who did not want to sing the songs of Zion in a strange land. Although the road was rough and stony at times, yet they had sung their hymns of praise as if under their own vine and fig tree. Quite different from other immigrants, the people of colour, outside of a few, had not sent away any appreciable amount of their earnings; they spent unsparingly to the development of the Republic.

(To be continued)

The People's House

JACK ORANE SUCS. - Limón

You will need a good article for your money so see us first for the best of everything.

Suitings, dress materials, and all other requirements in Ladies' & Gents' wear prices always to please you.

LA GARZA

Contiguo al Bazar Limón o sea frente al Mercado

Pase: es su

REFRESQUERIA

Damas, Caballeros y Jóvenes gozarán por igual con nuestros deliciosos Helados de todos los sabores, Refrescos especialmente preparados y un variado surtido de Queques.

Come in:

This is your Refreshing parlour

Ladies, Gentlemen and Youths all enjoy Equally our delicious icecream of various flavours, cool drinks and an assortment of cakes.

Administradora: DORA CASSERES

COCOA BEANS

Productores Unidos de Cacao, Ltda.

(United Cocoa Producers, Ltd.)

**Leaders in Costa Rica's
Cocoa Trade**

Main Office in Port Limón
(The Old Moderno Theatre)

TOME KOLA GARRON

WEAR

**Clifford Steele's
Tailor Made Suits**

Here are three special reasons why you should

FIRST: The high qualities of our Materials
SECOND: The neatness of workmanship
THIRD: The elegant fitting of our garment
Which will never get out shape.

Centrally established near the British Vice Consulate
in the city of Limón,

LIMON WHIPS ALAJUELA

Last Sunday in the cool of the afternoon, there was presented a foot-ball match between the formidable Alajuela team and a Limón Selection. The exercise should linger long in the memories of the victor as well as the vanquished and greater in the deep recesses of the onlookers who witnessed, we make bold to say, the keenest contested match on our playground, at least in the last five or so years.

The scene created admiration; the tops of freight cars in the neighbourhood were littered with humanity and the circle of the ground was thickly bordered with men, women and children. Thrills after thrills gripped the half thousand or more spectators in witnessing the test

of equal strenght; lips were quivering, as to which team would first pierce one of the fortresses. Time crept on for the first half. Alajuela kept charging; twelve minutes remaining for rest time; a thrilling encounter took place near the visitors' portal; a shout of joy, joy, rent the atmosphere when Villalobos of our side kicked in the first and only goal for the game. Returning for the final half, a penalty was imposed on Alajuela, but our boys as renowned sportsmen seemingly said why should we trample on those who are already down and so the "pigskin" was slightly toed. Summoning all their forces the visiting team tried to retaliate even to the spectacular view of one of the players jum-

SHOP NUMBER 33

**IN THE LIMON MARKET
NORMAN LEWIS**

Offers the public of Limón and other places grains in general - Sardines - Other canned meats and fruits at the lowest price

Drop and make your purchase

PERSONALIA

Our young esteemed citizen, Mr. Ferdie Spence has returned home. He was abroad for many years, but being conscious of the fact that his cheers are needed by his father, our good townsman, Mr. W. A. Spence, he is here to add a medium of brightness in the home.

to re-establish their residence under the influence of Costa Rica's health enhancing climate.

AMONG THE BAPTISTS

It has been announced that the Baptist Church in this city will observe the yearly anniversary entertaining programme associated with Mothers' Day on Sunday and Tuesday May 8th and 10, respectively. A hearty welcome awaits the friends and well wishers of the Baptists.

A somewhat royal welcome was extended to Mr. and Mrs. B. Clunie who arrived in this city a fortnight ago. They were up North with their boys, but we gather they have returned

DRINK COLA GARRON

The drink which refreshes
and nourishes

ping and seated himself on the back of Edwin Jackson; this evoked roaring laughter. Volleys after volleys were fired, but thanks to Peppe our marvellous goalie no shot entered his re-

treat. We desire to sound a note of praise for the Alajuela's goalkeeper who preformed his assign in a very lively and skilful manner. The players on whole played nobly and with excellent conduct.

THE BLUE BAR

AND GROCERY COUNTER

(Corner of 4th Avenue & 6th Street)

**Limon's most efficient catering spot.
Our customers and friends know that**

The better the liquor
The better the drink

It is not what you serve, but it is the way you serve that counts.

After the day's work. Remember. The blue Bar is the bright spot.

We stock barbwire, staples and other items of Hardware.

Este documento es propiedad de la Biblioteca Nacional "Miguel Obregón Lizano" del Sistema Nacional de Bibliotecas del Ministerio de Cultura y Juventud, Costa Rica.

NOTICE

The new Salvation Army Boys' home will soon be ready.

Applications are already effected; leaving only three vacancies.

Remember: First come - First serve. Apply Today

— MAJOR THOS, B. LYNCH —

NOTICE**Miss Elena Bourrette won the queenly honours**

The contest for queenly honours in conjunction with the Easter Festivities given by the gallant Knights of St. John on the nights of the 18th and 19th instant, as we hinted previously was won by the candidate who resides in our office zone, whose name we have now the freedom of writing to announce; the very attractive Miss Elena Bourrette.

In a very orderly manner the final count of votes was effected under direction of Messrs. Frank Jackson Bell and Valentine. It was not an easy cantor for the winner. Mis Yolanda Boyer gave a lively chase which resulted in second pla-

ce and with Miss Maria Eugene Grant in an almost neck to neck finish.

On Tuesday evening with a very imposing coronation ceremony, Queen Elena the First of the Roman Catholic Domain was crowned by Mr. Reggie Rouse. Dignified homage was extended to Her Majesty and a rush was seen to secure the nearest possible view of her exquisite gown. "Oh, if she but shake my hands, I should not wash them again", said an amusing voice. In summary the effort was seasoned with merriment. The ground had its burden of jovial humanity; the support given was of an outstanding nature and came from all sections of the community. The only one disappointment to the dancing fans was the spreading of commendable dance numbers by the famous Riverside orchestra and although unfettered were the feet they were forbidden to move.

The Knights of St. John merit the hip-hip hurrah.

Culled from the ca...

From page 5

growth of first main limbs. These main limbs die in the shade and drop off, so that the trees grow taller, and taller with new sets of small side limbs at each new jorquette. The effect is similar to that of a flat-topped tent of foliage being gradually lifted by a mass of thin poles. The fruit is produced mainly on the trunks, since there is never much of a branch system; and during the years of early maturity the production is comparatively high. Senility must be expected, however, at a rather early age, because no pruning is possible on mature trees, and terminal growth is reduced to almost nothing by the extreme competition.

The reason for this method of cultivation seems to be the capsid bug infestation; or at least the bugs enforce the continuation of the system. They attack the young trees so voraciously that only by growing a large number of them per acre, and leaving the bush mixed with them, can an adequate number be brought to maturity. Even then a Gold Coast farm does not come into production

until five to eight years after planting. It seems to start late, bear heavily from the tenth to the fifteenth year, and then decline.

Incredible but it's true

KADER STORE

Has on sale gabardines, assorted in fifteen beautiful colors at the very low price of \$21.00 a pants' cut.

Our stock comprises the most attractive and the most fashionable dress materials for ladies and the very best in men's outfittings.

Come in today - Tomorrow may be late
The Cheap Store - Limon

A CLARIFICATION

On Saturday, a fortnight ago when the passenger train from San José arrived and the passengers were alighted there was witnessed a soul moving scene caused by the presence of five men and one woman of colour, stricken with imbecility and a few of them mentioned a sad tale of having been discharged from a sick institution in San José and were sent under the care of a representative from

the asylum and who on arrival at the Railway Station gave them the «bag» to hold. A crowd soon gathered and by a process of identification the scene was changed and food and shelter provided for these less fortunate members of our great human family.

At the outset there were speculative expressions of discrimination but it is not so for se-

A Correction

In last week's publication read the death and burial of Mrs. Amada Morris should read «MRS. AMANDA MORRIS» and Edward Archer should be EDWAR ARCHER.

veral natives were also dismissed under the same general condition.

MONTE CARLO

Opposite the old Moderno Theatre

ANNOUNCES:

The addition of an assorted grocery Section and other first hand necessities. Seeing the inconvenience of the early shoppers in its locality, the doors are now open for Business before Old King Sol washes his face.

You already know that we stock the best in local and foreign liquors and other drinks

ANNOUNCEMENT**Gourzong's Radio Repairs and Battery Charging Service**

Situated: Below Pension Progresivo in front of Railroad Yard - Limon.

If a radio is worth repairing it is worth repairing well. It will be a pleasure to call at your office, business place or home and to hear your radio difficulty then take it for repairs and return with it

— All ready to tune in —